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Arvokkaita tietoaineistoja koskevan sääntelyn täytäntöönpanoa koordinoiva työryhmä 

Aika Maanantai 5.6.2023 klo 12–13 

Paikka Teams-kokous 

Osallistujat   
   

  Olli-Pekka Rissanen, valtiovarainministeriö (puheenjohtaja) 

  Riitta Autere, valtiovarainministeriö 

  Riikka Korvenoja, Fintraffic Oy 

  Mika Paasikallio, Patentti- ja rekisterihallitus 

  Johanna Varjotie, Patentti- ja rekisterihallitus (varajäsen) 

  Mikko Rauhala, Ilmatieteen laitos 

  Jari Reini, Maanmittauslaitos 

  Hanna Horppila, Maanmittauslaitos (varajäsen) 

  Kitta Suhonen, Luonnonvarakeskus (poissa) 

Esa Katajamäki, Luonnonvarakeskus (varajäsen) 

  Riitta Teiniranta, Suomen ympäristökeskus (poissa) 

  Maria Söderholm, Suomen ympäristökeskus (varajäsen) 

  Marjut Vuorinen, Terveyden ja hyvinvoinnin laitos 

  Sabine Westin, Digi- ja väestötietovirasto 

  Petri Tenhunen, Digi- ja väestötietovirasto (varajäsen) 

  Heidi Innanen, valtiovarainministeriö (sihteeri) 

  Nico Käräjäoja, valtiovarainministeriö (sihteeri) 

  Nikos Markou, valtiovarainministeriö (sihteeri) 

  Antti Helin, valtiovarainministeriö 

  Markku Huttunen, Tilastokeskus 

1. Kokouksen avaaminen 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 12.00. 

2. Edellisen kokouksen pöytäkirjan hyväksyminen  

Päätös: Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja. 

Pöytäkirja  

  

  

5.6.2023 
 

 

https://tila.tiimeri.fi/sites/vn-hvd/_layouts/15/WopiFrame.aspx?sourcedoc=%7bC39DBA94-CC64-47F8-BE46-2163FE9010C5%7d&file=P%C3%B6yt%C3%A4kirja_koordinaatioty%C3%B6ryhm%C3%A4n_kokous_03-05-2023.docx&action=default
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3. HVD-tietoaineistojen avaamisen tilanne 

Puheenjohtaja esitteli aiheen. Käytiin asialistan yhteydessä toimitetun 

täydennettävän Excel-taulukon pohjalta keskustelukierros, jossa virastot kertoivat 

heitä koskettavien tietoaineistojen avaamisen tilanteesta. 

 

Suomen ympäristökeskus: INSPIRE-direktiivin mukaiset aineistot on jo avattu 

saataville omassa järjestelmässään. Osa taulukossa mainituista aineistoista liittyy 

muihin direktiiveihin, nämä avataan omissa järjestelmissään sekä Euroopan 

Eionetissä. Tähän liittyy haasteita, koska kyse on eri tyyppisistä aineistoista eri 

tiedostomuodoissa. Ympäristöraportoinnin osalta haasteet ovat samat kaikilla 

EU-jäsenmailla. 

 

Maanmittauslaitos: Excel-taulukko on heidän osaltaan pitkälti jo täytetty. Pohjaan 

on lisätty sarake C ”aineiston nimi”. Lisäksi he ovat lisänneet linkin metadataan, 

joka löytyy huomiot/kommentit kentästä. Tälle olisi hyvä lisätä kokonaan oma 

sarake. 

 

Luonnonvarakeskus: Taulukko on vielä täyttämättä, mutta täydentyy tällä viikolla.  

 

Patentti- ja rekisterihallitus: Ei uutta päivitettävää erillisessä kokouksessa esille 

nostettujen asioiden lisäksi.  

 

Terveyden ja hyvinvoinnin laitos: Sote-tietojen masterdata tulee DVV:ltä ja 

Tilastokeskuksesta. THL kuitenkin julkaisee osan aineistosta omilla 

verkkosivuillaan. Heillä on nostettu esille ajatus siitä, ettei tehtäisi Excel-

taulukkoon mitään päivityksiä.  

- Puheenjohtaja totesi, että tämän osalta pitää tarkistaa mikä on raportoinnin 

osalta riittävää. Myös muissa organisaatioissa on keskusteltu tietojen 

täyttämisestä vastaavissa tapauksissa ja mainittu esim. 

Huomioita/kommentteja-kentässä, jos kyse on muualta tulevasta datasta. 

 

Fintraffic: Nostettiin esille kysymys siitä, olisiko Väylävirasto parempi taho 

kartoittamaan Exceliin tarvittavia tietoja. Nostettiin esille myös, että Fintraffic 

hoitaa Traficomin lukuun matkatiedon tietopalvelua, jota kaavaillaan 

laajennettavaksi kansalliseksi liikennetiedon tietopalveluksi. Tämä saattaa 

aiheuttaa vastuita Fintrafficille, ja vaatisi mahdollisesti uutta lainsäädäntöä. 

- Puheenjohtaja totesi, että tarkoituksena on laittaa LVM:lle viestiä asiasta. 

Fintrafficin edustaja toivoi, että hänet pidettäisiin viestiketjussa mukana. 

 

Tilastokeskus: Taulukon täyttö on työn alla. Tilastokeskuksessa on tunnistettu 

direktiiveittäin kaikki heidän julkaisemansa aineistot. Excel ja sen täyttäminen 

vaikuttaa selkeältä. 

https://tila.tiimeri.fi/sites/vn-hvd/_layouts/15/WopiFrame.aspx?sourcedoc=%7bEE95A5CC-0588-439C-9683-D61594831680%7d&file=HVD-seurantataulukko.xlsx&action=default
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Ilmatieteen laitos: Valtaosa aineistoista ollut jo pitkään avoimena. Excel-taulukkoa 

ei ole vielä täydennetty. Edellisessä kokouksessa kerrotun mukaisesti Euroopan 

tasolla on käynnissä yhteistyötä, mm. HVD-vaatimuksiin vastaamiseksi 

rakennetaan yhteisiä rajapintoja muiden maiden kanssa. 

 

DVV: Excel-taulukkoon lisätty tarvittavat tiedot. 

 

Päätös: Merkittiin tiedoksi. 

4. Alustavaa keskustelua metadatasta 

Puheenjohtaja esitteli aiheen. Käytiin keskustelua siitä, tulisiko avattavien 

tietoaineistojen metatietoihin lisätä HVD-tunnus. 

 

Maanmittauslaitoksen edustaja nosti esille, että asetuksen 3 artiklan 5 kohdan 

perusteella metatietoihin tarvitaan avainsana ilmentämään, että kyse on 

arvokkaista tietoaineistoista.  

Komission (Joint Research Center) tulkinta on, että INSPIRE:n mukaiset 

tietoaineistot ovat oletusarvoisesti arvokkaita tietoaineistoja, eikä näiltä vaadita 

erikseen metadataa. 

 

Riitta Autere (VM) nosti esille kysymyksen siitä, tulisiko direktiivin raportoinnin 

osalta viedä viestiä komission suuntaan raportointitavan uudistamiseksi 

harvestointiin perustuvaksi. Nykyinen raportointimalli toimii täytettävän Ecxcelin 

pohjalta.  

- Maanmittauslaitoksen edustaja totesi, että Excelille olisi hyvä löytää 

toimivampi vaihtoehto. Harvestointiin siirtyminen vaatisi edellä mainitun 

avainsanan. 

 

Puheenjohtaja totesi keskustelun yhteenvetona, että Suomessa lähestymiskulma 

on se, että suhtaudumme positiivisesti HVD-metatietojen lisäämiseen 

raportoinnin automatisointia ajatellen. 

 

Päätös: Merkittiin tiedoksi. 

5. Muut esille tulevat asiat 

Antti Helin esitteli vastauksia jäsenistöltä tulleisiin kysymyksiin. (Liite 2.) 

 

Käytiin keskustelua siitä, tuleeko myös kuntien laittaa aineistonsa saataville vai 

riittääkö, että aineisto on valtakunnallisesti saatavilla. Aiheeseen liittyvä vastaus 

löytyy liitteestä kysymyksen 2 kohdalta. 

https://tila.tiimeri.fi/sites/vn-hvd/Tiedostot/Koordinaatioty%C3%B6ryhm%C3%A4n%20kokoukset/02%20kokous%205.6.2023/HVD%20t%C3%A4yt%C3%A4nt%C3%B6%C3%B6npanon%20kysymyksi%C3%A4%20ja%20vastauksia%205.6.2023.pptx?d=w6fc7e172836a4338a0062d128575efa2
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Ilmatieteen laitoksen edustaja totesi, että Euroopan maiden välisessä 

yhteistyössä on myös pohdittu kysymystä siitä, mikä lasketaan aineistojen 

maksuttomuuden osalta standardipalveluksi. 

6. Seuraava kokous  

Seuraava kokous pidetään alustavasti elo-syyskuussa. Kokouksen tarkemmasta 

ajankohdasta ollaan yhteydessä jäsenistöön myöhemmin. 

7. Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 13.00. 

 

 

 


